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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 13. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. septembra 2016 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania boli ospravedlnení starostovia p. Andrejčák, p. Hlinka a p. Balogová. Na 

rokovaní bolo v úvode prítomných 15 starostov a Rada starostov v Košiciach bola uznášania 

schopná.  

Privítal na rokovaní predstaviteľov mesta, a to primátora mesta p. Richarda Rašiho  

a jeho námestníkov p. Renátu Lenártovú a p. Martina Petruška. 

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov či majú doplňujúce body do programu 

rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal o predloženom programe hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Daniel Petrík a JUDr. Marek Kažimír 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 22.08.2016 zaradené na 

zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo udelil primátorovi mesta. 

 

p. Raši, primátor mesta: Starostom podal základné informácie súvisiace so zavedením 

parkovacieho systému v meste. Na zasadnutie MZ v pondelok 12. septembra bude 

predložený materiál Stav implementovania nového systému parkovania v rezidentských 

lokalitách 1 až 10, kde návrh uznesenia bude mať dve časti, v prvej časti poslanci 

zoberú na vedomie stav nového parkovacieho systému v rezidentských lokalitách 

a v druhej časti zaviažu primátora, aby sa pripravil návrh zmeny VZN č. 157 

o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta za účelom 

zapracovania pripomienok od poslancov MZ a obyvateľov mesta vo vzťahu k regulácii 

parkovania a pripraviť návrh založenia obchodnej spoločnosti - spoločného podniku.  

 Informoval aj o podaní písomného návrhu p. poslanca Žarnay k parkovaciemu systému, 

ako návrh na zmenu VZN č. 157. Uviedol, že návrh na zmenu VZN bol na úradnej 

tabuli a na webe mesta uverejnený a občania ho môžu pripomienkovať. Iniciatíva, aby 
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daný bod bol predložený na najbližšom rokovaní MZ bude ponechaná na p. poslancovi 

Žarnayovi, nakoľko aj keď bol ako primátor vyzvaný, aby zvolal mimoriadne 

zastupiteľstvo na 12.9.2016, porušil by zákon, lebo by nebola dodržaná 10-týždňová 

lehota.  

 V súvislosti s priebehom júnového zastupiteľstva, kedy boli na zasadnutí MZ 

identifikované riziká sa vedenie mesta na základe odporúčania Krajského riaditeľstva 

PZ v Košiciach rozhodlo prijať na septembrovom rokovaní poslancov MZ adekvátne 

bezpečnostné opatrenia za účelom ochrany základných práv a slobôd, verejného 

poriadku, najmä však ochrany životov, zdravia, majetku a s eliminovaním 

bezpečnostných rizík na čo najmenšiu možnú mieru polícia ďalej odporúča, aby boli  

v budove magistrátu vytvorené koridory ohraničujúce prístup osôb do rokovacej sály. 

Na konci každého koridoru podrobia policajti každú osobu dôkladnej kontrole.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Skonštatoval, že v minulosti spomínal na Rade 

starostov, že ako starostovia necítia podporu mesta čo sa týka informovanosti 

o zavádzaní systému rezidenčného parkovania a neprešlo to ďalej. A je to ponaučenie 

do budúcna, že akékoľvek iné zavádzanie nejakého systému, ktorý sa bude dotýkať 

priamo občanov a ich peňaženiek, musí byť sprevádzané kampaňou.  

 K tomu, čo bolo povedané v úvode bodu p. primátorom uviedol, že si nemyslí, aby 

každá pripomienka od občana k zmene VZN č. 157 má byť zapracovaná, pretože mesto 

musí sledovať ideu, ktorá bola nastavená v koncepcii. Samozrejme každému občanovi 

na jeho pripomienku je potrebné odpovedať a vysvetliť, prečo bude alebo nebude 

pripomienka zapracovaná. Je toho názoru, že pripomienkami by sa mala zaoberať iná 

konzultačná, napr. aj zahraničná firma, ktorá bude konkurenčná pre firmu EEI, pretože 

ak firma EEI má posudzovať návrhy od občanov, stále to predstavuje istý konflikt 

záujmov. Jednou z pripomienok je aj výška ročného poplatku, kde by mesto malo 

zvážiť svoju ingerenciu. Navrhoval by, aby sa zmena VZN č. 157 týkala aj výšky 

poplatku za rezidenčné karty, aby sa suma znížila tak, aby mesto malo kontrolu nad 

vybranými poplatkami za parkované aj vrátane časti rezidenčných kariet.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že je za rezidentské 

parkovanie, ktoré v tomto čase má určité nedostatky, ale tie mesto upraví k spokojnosti, 

pretože regulovať znamená obmedzovať. Je presvedčená, že určitú mieru dávky 

zodpovednosti majú starostovia dotknutých mestských častí, kde sa rezidentské 

parkovanie zavádzalo. Mali to s obyvateľmi odkomunikovať, pripraviť ich na systém, 

pretože bol tam dostatočný časový priestor.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Na základe billboardu, ktorý videl, na ktorom bolo 

napísané, aby občania prišli na zasadnutie mestského zastupiteľstva, ak nechcú platiť za 

parkovanie, sa utvrdil v tom, že 80 percent nespokojných občanov nechce za parkovanie 

platiť vôbec. Podľa jeho názoru Koncepcia parkovania by sa mala dotýkať celého mesta 

súčasne a možno aj to prispieva k nespokojnosti, že jeden občan platiť musí a druhý nie, 

lebo býva v inej časti mesta, ako napr. Nad jazerom. V súčasnosti aj v malých 

mestských častiach sa začalo parkovať na komunikáciách, vidí to vo svojej MČ a vie, že 

sa to deje aj na Pereši a možno o 10 rokov budú aj títo obyvatelia za parkovanie platiť, 

pretože áut stále pribúda a či chcú alebo nie, do budúcna sa tomu „nepopulárnemu“ 

riešeniu ako starostovia nevyhnú.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Predniesol systémový návrh a požiadal 

o jeho zvážení, že kedysi na úrade pracoval odborný útvar s názvom Útvar dopravného 
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inžinierstva, ktorý podľa jeho názoru tu chýba. Preto sa opýtal, či by takýto útvar na 

magistráte nemal byť znovu založený, ktorý by sa profesionálne zaoberal dopravou 

v tomto meste.  

 

p. Raši, primátor mesta: Zareagoval na podnety. Všetky pripomienky od občanov k zmene 

VZN č. 157 sa budú analyzovať. Na zasadnutie MZ bude predložený návrh, aby 

platnosť zakúpených rezidentských kariet v čase od 15. 6. do 31. 8. 2016 bola 

predĺžená. Prichádzajú aj návrhy, aby rezident zo zóny 3 mohol parkovať v zóne 4, ale 

aj 2. Príjem pre mesto z predaných rezidentských kariet, ktorý predstavuje polovicu 

ceny, t. j. 17,50 eur nie je až taká vysoká, preto sa budú tomu venovať. 

 Momentálne mesto robí prieskum a hľadá odbornú firmu, ktorá nie je prepojená 

s Košicami kvôli konzultáciám, ktoré sú potrebné v rámci zavedeného parkovacieho 

systému.  

 Súhlasí, že na magistráte chýba spomínaný odborný útvar pre dopravu. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že okrem témy EEI a parkovanie v meste, mali 

by sa vrátiť aj k prerušenému bodu, a to k počtu mestských častí. Požiadal o informáciu, 

ako mesto pokračuje, resp. ako sa situácia v tomto vyvíja. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Podľa prísľubu primátora mesta sa o prerušenom bode k počtu 

mestských častí bude pokračovať na decembrovom zasadnutí MZ.  

 Poďakoval sa vedeniu mesta za účasť na rokovaní. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: V súvislosti s udelením súhlasu na vjazd motorových 

vozidiel do pešej zóny sa opýtal, na základe ktorého VZN sa vydáva povolenie, či je to 

mesto alebo MČ Staré Mesto. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Iba mestská polícia môže dať súhlas na konkrétnu ŠPZ a na 

konkrétnu hodinu. Využíva sa to po väčšine na svadby.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Uviedla, že ako starostka MČ už v minulom 

roku mala veľmi nepeknú skúsenosť súvisiacu s parkovaním osobných áut občanov na 

Myslavskej ceste, ktorú úplne zablokovali. Situácia si vyžiadala aj asistenciu mestskej 

polície, ktorá pred občanom, ktorého prišla riešiť argumentovala, že je tu práve na 

podnet starostky. Celú vypätú situáciu zneužili aj jej poslanci. Jej snahou je len 

dodržiavať poriadok, dodržiavať zákony, systém, musia byť zásadový a príkladný 

a zachovať si svoju tvár a nepristúpiť na všetko, čo chcú voliči, len preto, aby mohli byť 

opäť zvolení do svojich funkcií. Vyjadrila svoju podporu vedeniu mesta. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Navrhol, aby na najbližšej Rade starostov v októbri sa venovali 

témam statickej dopravy v mesta a počtu mestských častí.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Na zasadnutí MZ sa bude rokovať aj 

o prerušenom bode „Zámena pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce medzi mestom Košice 

a Rímskokatolíckou cirkvou, farnosťou Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa a bezodplatný prevod pozemkov pre mesto Košice v k. ú. Nové 

Ťahanovce“. Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Sídl. Ťahanovce sa tejto problematike 

venovalo 3-krát a na poslednom zasadnutí bolo prijaté uznesenie, že neodporúča túto 

zámenu uskutočniť pre neprimeranosť parciel a rozsahu a odporúča, aby mesto Košice 



4 
 

a Rímskokatolícka cirkev v tejto veci i naďalej rokovalo a hľadali ďalšie možností 

vyriešenia problému. Uznesenie s miestneho zastupiteľstva bude mestu predložené. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Hovoril o iných mestách, napr. o Prahe, kde je 

zavedený systém rezidentského parkovania a aké sú poznatky, tiež aj sumy za 

rezidentské karty. Výška poplatku za parkovaciu kartu je zásadná a rozhodne musia 

v novom VZN to aj zohľadniť. Skonštatoval, že súčasná situácia im pekne ukázala, kam 

dospeje mesto, resp. štát, keď tak dlhý čas je potichu akceptovaný protiprávny stav, 

pretože iba v jeho MČ v marci 2016 bolo v jednu noc vyše 900 áut zaparkovaných 

v rozpore s cestným zákonom. Nie je možné do nekonečna zatvárať oči pred niečím, čo 

v poriadku nie je.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Súhlasil. V súvislosti s pripomienkami, aby rezident zo zóny 4 

mohol parkovať aj v zóne 2, 3, 1, atď., nie je možné celkom úplne to paušalizovať, lebo 

by sa to zneužilo, došlo by k občianskej nedisciplinovanosti. Musia byť zachované isté 

obmedzenia. Všetky okolnosti, možnosti vylepšenia parkovacieho systému sa v rámci 

polročného obdobia, teda do decembra 2016 kvalifikovane vyhodnotia a pristúpi sa 

k istým záverom. A je na nich, či budú za „pekných“ a ustúpia tlaku občanov a naďalej 

zostane chaos a bude sa naďalej tolerovať chaotické parkovanie na chodníkoch a pod. 

  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: K bodu Stratégia dopravy a dopravných stavieb 

mesta Košice uviedol, že materiál sa mu čítal dobre, ale v bode 3.3 je uvedené, že 

trolejbusová doprava bude zastavená, na linkách 71, 72 sa zavedie autobusová 

premávka. Po roku 2020 bude čas na hľadanie nového riešenia pre ekologickú 

a autobusovú dopravu medzi západnými a východnými predmestiami, t.j. sídliskami, 

ktoré sú veľmi od seba vzdialené. Po roku 2030 bude znovu zavedená ekologická 

doprava na autobusových linkách 71, 72 a 10. Predložený materiál odpovedá aj na 

otázku, ktorú vyslovil p. starosta Betuš o opatreniach, že sa má zriadiť dopravná autorita 

Spoločnosť pre riadenie dopravy, údržby a rozvoja. V materiáli mu osobne chýba to, že 

nedotýka mestskej hromadnej dopravy (MHD) ako systému, len ju akceptuje. 

Nespomína, akým spôsobom by mala MHD fungovať, či alternatíva privatizácie MHD 

by neprichádzala do úvahy a za akých podmienok. Aby vedeli rozhodnúť, či bude 

lepšie, ak MHD bude mať mesto, alebo sprivatizovať? Akú sú poznatky z iných miest, 

atď. Toto mu v materiáli chýba, pretože sa v ňom nedočítal o budúcnosti, len konštatuje 

o prítomnosti.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Žiadne ďalšie návrhy zo strany starostov neodzneli. Predniesol 

návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu  

v Košiciach prerokovať a schváliť materiály z 10. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach 

zaradené na zasadnutie MZ.  

 

Hlasovanie č. 2 - za: 15, proti: 1, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: V súvislosti s listom z Magistrátu mesta Košice, 

ktorý bol doručený MČ Sídl. KVP, v ktorom bol mestom predložený predbežný návrh 

na VZN o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta, 

som emailom oslovil členov Rady starostov, aby o tejto téme začali debatovať. Nedošla 

mu žiadna odpoveď od starostov. V jeho MČ má problém hlavne s prevádzkami, ktoré 

sa nachádzajú v priestoroch obytných blokov. Informoval, že za jeho MČ zašle 

magistrátu list s návrhom, aby v súlade s ustanovením Štatútu mesta Košice bola 

do návrhu VZN zapracovaná pripomienka, aby mestským častiam bola ponechaná 

kompetencia, aby si mohli upraviť pravidlá času predaja individuálne. Prečítal návrh na 

uznesenie Rady starostov v Košiciach: „Rada starostov v Košiciach žiada mesto Košice 

v súlade s ustanovením § 47 ods. 2 písm. c) Štatútu mesta Košice (mestské časti určujú 

nariadením pravidlá času predaja v obchode a času prevádzky služieb, aby v návrhu na 

VZN bola ponechaná kompetencia mestským častiam) ponechať kompetenciu určovať 

nariadením pravidlá času predaja v obchode a času prevádzky služieb mestským 

častiam.“ Teda, aby mestské časti mohli nariadením upraviť pravidlá času predaja 

individuálne na svojom území podľa svojich potrieb. Obrátil sa na starostov, či 

disponujú definíciou, čo je obytná časť alebo vnútro-blokový priestor. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že v MČ Nad jazerom mali 

prijaté VZN o usmerňovaní ekonomickej, podnikateľskej činnosti, otváracích časoch, 

ale prišiel protest prokurátora, že je to protizákonné, protiústavné a toto nariadenie 

museli zrušiť, lebo mestská časť nemá takú kompetenciu a neprináleží jej to určovať. 

Tiež im bol na úrad doručený list z magistrátu, že sa pripravuje jednotné, centrálne VZN 

mesta Košice, ktoré mestské časti môžu pripomienkovať.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Je teda možné, že taká kompetencia by bola v rozpore so Štatútom 

mesta Košice. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Ich mestská časť už začiatkom 

augusta zaslala mestu svoje pripomienky, ktoré sa vyhodnotia a následne sa zapracujú 

do komplexného dokumentu. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: VZN, ktoré prijalo Miestne zastupiteľstvo Starého Mesta 

je taktiež už na prokuratúre s tým, v prípade nášho mesta, sa za obec považuje mesto 

a nie mestská časť. To isté platí aj pri VZN o psoch a teda mestská časť nemôže byť 

v rozpore s akýmkoľvek nariadením mesta a pravidlá mesta musí mestská časť 

akceptovať. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Obrátil sa na p. starostu Halenára, či trvá na svojom návrhu na 

uznesenie alebo ho preformuluje tak, aby nebol v rozpore s platným zákonom. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Stiahol svoj návrh na uznesenie. A skonštatoval, 

že podľa všetkého všetky prijaté VZN na mestskej časti sú ohrozené, preto zákon č. 401 

je potrebné vyprecizovať tak, aby sa jasne stanovila rola mestských častí, pretože na 
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jednej strane majú MČ atribúty obce, lebo majú starostov, zastupiteľstvo, kontrolóra, ale 

na druhej strane, keď sa jedná o obec, tak obcou je mesto.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Faktická pripomienka. Podľa siedmych zákonov je 

obcou mesto Košice a podľa viac ako 60 zákonov súčasne platných, je obcou mestská 

časť. Vzťahy medzi subjektivitou právnou a zodpovednosťou sú upravené štatútom. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 13. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa im za aktívnu účasť na rokovaní. Najbližšie rokovanie Rady 

starostov v Košiciach sa uskutoční 11. októbra 2016.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 27.09.2016 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Daniel Petrík ................................................................ podpísal dňa: 11.10.2016 

 

 

JUDr. Marek Kažimír .......................................................... podpísal dňa: ............................... 
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